
Uchwała Nr …./…./2025 

Rady Miejskiej w Lubniewicach 

z dnia … marca 2025 roku 

 

w sprawie: rozpatrzenia petycji dotyczącej mocy silników dla łodzi motorowych 

w Lubniewicach 

 

Na podstawie art.9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r., poz. 

870) oraz art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2024 r., poz. 1465) Rada Miejska w Lubniewicach uchwala, co następuje: 

 

§ 1.  

Petycję dotyczącą mocy silników dla łodzi motorowych w Lubniewicach uznaje się 

za niezasadną.   

 

§ 2.  

Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lubniewicach do pisemnego 

zawiadomienia wnoszących petycje o sposobie ich załatwienia. 

 

§ 3.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Przemysław Matczak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Uzasadnienie 

 

Zgodnie z art.9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r., poz. 870) 

oraz art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2024 r., poz. 1465) rozpatrzenie petycji należy do Rady Miejskiej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła posiedzenie w dniu 17 marca 2025 r.  w sprawie 

przedmiotowej petycji i ustaliła następujące stanowisko.  

Jezioro Lubiąż jest stosunkowo małym akwenem (142,5 ha) na którym od kilku lat narasta 

problem związany z coraz większą ilością jednostek pływających z napędem motorowym. Do 

Urzędu Miejskiego wpływają skargi i petycje od mieszkańców i turystów związane  

z uporczywym hałasem oraz znacznym zagrożeniem, jakie stwarzają motorówki względem 

innych użytkowników jeziora. Najczęściej zgłaszanym problemem jest brawura użytkowników 

motorówek, zakłócanie ciszy oraz brak etyki i wzajemnego szacunku na wodzie, celowe 

wytwarzanie fali.  

W odniesieniu do możliwości wprowadzenia dodatkowych opłat za turystyczne korzystanie 

z akwenów przez użytkowników łodzi motorowych Komisja stwierdziła, iż Rada Miejska 

w 2015 r. podjęła uchwałę nr VII/57/2015 z dnia 17 czerwca 2015 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu korzystania z jeziora Lubiąż w Lubniewicach ustalając zasady korzystania z 

akwenu. Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubuskiego Nr NK-I.4131.107.2015.AHor z 

dnia 16 lipca 2015 r. stwierdziło nieważność w/w uchwały.  

Zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U. z 2024 r., poz. 1087) 

śródlądowe wody powierzchniowe dzielą się na śródlądowe wody płynące i stojące. Do wód 

płynących  zalicza się m.in. wody znajdujące się w jeziorach oraz innych naturalnych 

zbiornikach wodnych o ciągłym bądź okresowym naturalnym dopływie lub odpływie wód 

powierzchniowych. Stosownie zaś do art. 211 ww. ustawy śródlądowe wody powierzchniowe 

płynące stanowią własność Skarbu Państwa. Należy zauważyć, iż jezioro Lubiąż stosownie do 

art. 21 i 22 ustawy prawo wodne należy uznać za śródlądową wodę płynącą, gdyż posiada dwa 

dopływy i odpływ. 

Wody płynące nie mogą stanowić w obecnie obowiązującym stanie prawnym przedmiotu 

własności jednostek samorządu terytorialnego. Jednostki samorządu terytorialnego oraz 

podmioty prywatne mogą być tylko właścicielami jezior uznanych za "wodę stojącą". Brak jest 

podstaw do podejmowania przez organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

uchwały wprowadzającej zasady korzystania ze zbiornika wodnego, który nie stanowi 

własności takiej jednostki samorządu. Ustawodawca nie pozostawił w kompetencji jednostki 

samorządu terytorialnego prawa podejmowania uchwał regulujących zasady korzystania ze 

zbiornika wodnego, którego własność przynależy Skarbowi Państwa. Korzystanie z wód 

publicznych stanowiących własność Skarbu Państwa ma charakter powszechny i wszelkie 

ograniczenia w korzystaniu, dysponowaniu tymi wodami winny wynikać z ustawy - Prawo 

wodne”. Ustawa ta nie daje natomiast możliwości organowi stanowiącemu gminy, na terenie 

której znajduje się śródlądowa woda płynąca, uchwalenia regulaminu korzystania z takiego 

zbiornika wodnego, co wyklucza pobór opłat za turystyczne używanie akwenu. 

Po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Miejska 

w Lubniewicach uznaje petycję za niezasadną.   

 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

           Przemysław Matczak 

 


